
Z á p i s 

ze 20. zasedání Akademické rady AV ČR, konaného dne 7. září 2010 

 

 

Zasedání Akademické rady AV ČR zahájil a řídil předseda AV ČR Jiří Dra-
hoš.  

I. Ověření zápisu z 19. zasedání Akademické rady AV ČR dne 13. červen-
ce 2010 a výsledek projednání záměru Fyzikálního ústavu AV ČR, 
v. v. i., uzavřít smlouvy k zajištění finální fáze přípravy projektu ELI 

Zápis byl ověřen bez připomínek. 

Záměr Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i., uzavřít smlouvy k zajištění finální 
fáze přípravy projektu ELI, předložený P. Bobákem, byl odsouhlasen 16 členy 
Akademické rady, nikdo nebyl proti, jeden se zdržel hlasování. Proto bylo podle 
§ 4 Jednacího řádu Akademické rady AV ČR a jejího předsednictva schváleno 
s připomínkami, které zpracoval právní odbor Střediska společných činností AV 
ČR, v. v. i., dne 11. srpna 2010 per rollam toto usnesení: 

Akademická rada 

1. souhlasí s připomínkami: 

a) se záměrem na uzavření smlouvy mezi Fyzikálním ústavem AV ČR, 
v. v. i., a společností GLEEDS Česká Republika, s. r. o., o „Poskytování 
služeb TDI (technický dozor investora) a investorsko-inženýrské činnosti 
při přípravě a realizaci projektu vybudování centra v rámci projektu ELI“, 

b) se záměrem na uzavření smlouvy mezi Fyzikálním ústavem AV ČR, 
v. v. i., a společností Deloitte Advisory, s. r. o., o „Poskytování komplex-
ní manažerské podpory při přípravě a realizaci projektu vybudování 
Centra v rámci projektu ELI“, 

2. ukládá P. Bobákovi a R. Vlčkovi, aby informovali J. Řídkého, ředitele Fyzi-
kálního ústavu AV ČR, v. v. i., o přijatém rozhodnutí. 

II. Informace o závěrech předsednictva Akademické rady a o aktuálních 
otázkách AV ČR  

J. Drahoš informoval o zasedání předsednictva Akademické rady s tím, že 
se nebude moci zúčastnit konference „České fórum pro výzkum, vývoj a inovace 
2010", která se bude konat 23. září 2010 v Brně. AV ČR na ní budou zastupovat 
J. Chýla a P. Ráb. Dále se zaměřil na jednání související s přípravou rozpočtu na 
rok 2011 a jeho střednědobého výhledu i genezi vývoje tohoto návrhu. J. Drahoš 
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také informoval o pozitivních ohlasech na Offenbachovo operní představení Hoff-
manových povídek pro AV ČR, které se konalo 2. září 2010 v Národním divadle. 

K. Aim stručně informoval o průběhu a závěrech 256. zasedání Rady pro vý-
zkum, vývoj a inovace, které se konalo dne 30. července 2010. Zmínil přítomnost 
premiéra P. Nečase na části jednání a uvedl, že byla jmenována pracovní skupina 
RVVI pro přípravu návrhu výdajů SR VaVaI a sám byl jmenován zpravodajem pro 
tento úkol. (Návrh výdajů SR na VaVaI na rok 2011 připravený pracovní skupinou 
byl pak projednáván na zasedání předsednictva RVVI dne 6. srpna 2010.) Dále 
informoval o neschválení návrhu na institucionální podporu nových výzkumných 
organizací v roce 2012 a o výsledku tajného hlasování o návrzích kandidátů na 
člena a místopředsedu vědecké rady GA ČR, na základě kterého byl zvolen kan-
didátem na místopředsedu VR GA ČR prof. Ing. Jiří Čtyroký, DrSc., a kandidátem 
na jejího 12. člena prof. Ing. Miloš Drdácký, DrSc., dr. h. c. 

V. Nekvasil informoval o jednání Pracovní skupiny ŘKV pro budoucnost ko-
hezní politiky, které se konalo 3. září 2010 na Ministerstvu pro místní rozvoj ČR, 
kde byly nastíněny možné budoucí hlavní potřeby a priority České republiky po 
roce 2013, o jejichž spolufinancování bude ministerstvo vyjednávat s ostatními 
členskými státy a Evropskou komisí. 

J. Beneš informoval o slavnostním zahájení provozu Kulturně-literárního 
centra Academia Ostrava 1. září 2010. 

Akademická rada bere se souhlasem na vědomí závěry 19. zasedání před-
sednictva AR ze dne 31. srpna 2010 a další přednesené informace. 

III. Návrh na svolání, program a zabezpečení XXXVII. zasedání Akademic-
kého sněmu AV ČR 

Návrh uvedl J. Drahoš. 

Akademická rada 

1. v souladu s čl. 15 Stanov AV ČR svolává XXXVII. zasedání Akademického 
sněmu AV ČR (ustavující zasedání Sněmu pro šesté funkční období 2010–
2014) na úterý 14. prosince 2010 v 9:30 hodin podle předloženého materiálu 
a navrhuje mu tento program: 

1. Zahájení, schválení programu zasedání a volba pracovních komisí Aka-
demického sněmu 

2. Schválení jednacího a volebního řádu Akademického sněmu pro funkční 
období 2010–2014 – V. Mareček (písemný materiál rozesílán s pozván-
kou) 

3. Volba členů Dozorčí komise Akademického sněmu pro funkční období 
2010–2014 (seznam kandidátů bude rozdán před zasedáním) 



 3

4. Zpráva o činnosti Akademické rady za období od XXXVI. zasedání Aka-
demického sněmu – J. Drahoš (písemný materiál rozesílán s pozvánkou) 

5. Návrh koncepce vědecké činnosti Akademie věd ČR – K. Oliva (písemný 
materiál rozesílán s pozvánkou) 

6. Zpráva o ekonomické situaci Akademie věd ČR a návrh jejího rozpočtu 
na rok 2011 – P. Bobák (písemný materiál rozesílán s pozvánkou) 

7. Zpráva odstupující Dozorčí komise Akademického sněmu – J. Kočka (pí-
semný materiál bude rozdán před zasedáním) 

8. Volné návrhy 

9. Zpráva návrhové komise Akademického sněmu, schválení usnesení a 
závěr zasedání, 

2. ukládá svým členům, aby do 9. listopadu 2010 předali J. Drahošovi náměty 
pro jeho projev na XXXVII. zasedání Akademického sněmu, 

3. ukládá J. Drahošovi, aby 

a) po zkompletování seznamu členů nového Akademického sněmu zaslal 
tento seznam všem členům Sněmu a požádal je o navržení kandidátů na 
členy Dozorčí komise Akademického sněmu, 

b) předložil zasedání Akademické rady dne 9. listopadu 2010 zprávu o vol-
bě a jmenování členů nového Akademického sněmu na funkční období 
2010–2014, 

c) předložil zasedání Akademické rady dne 9. listopadu 2010 návrh písem-
né zprávy o činnosti Akademické rady za období od XXXVI. zasedání 
Akademického sněmu ve znění pro Akademický sněm, 

d) předložil zasedání Akademické rady dne 30. listopadu 2010 návrh časo-
vého rozvrhu XXXVII. zasedání Akademického sněmu a návrh složení 
pracovních komisí Sněmu, 

4. ukládá V. Marečkovi, aby předložil zasedání Akademické rady dne 9. listo-
padu 2010 návrh jednacího a volebního řádu Akademického sněmu pro 
funkční období 2010–2014 ve znění pro Akademický sněm, 

5. ukládá K. Olivovi, aby předložil zasedání Akademické rady dne 9. listopadu 
2010 návrh koncepce vědecké činnosti Akademie věd ČR ve znění pro Aka-
demický sněm, 

6. ukládá P. Bobákovi, aby předložil zasedání Akademické rady dne 9. listopa-
du 2010 návrh zprávy o ekonomické situaci Akademie věd ČR a návrh jejího 
rozpočtu na rok 2011 ve znění pro Akademický sněm, 

7. žádá J. Kočku, aby seznámil zasedání Akademické rady dne 30. listopadu 
2010 s písemnou zprávou odstupující Dozorčí komise Akademického sněmu 
ve znění pro Akademický sněm, 
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8. ukládá J. Šafandovi, aby ve spolupráci s dalšími zúčastněnými členy Aka-
demické rady předložil zasedání Akademické rady dne 30. listopadu 2010 
podklady pro návrh usnesení XXXVII. zasedání Akademického sněmu, 

9. ukládá J. Jeřábkové a J. Malému, aby zajistili svolání XXXVII. zasedání Aka-
demického sněmu, jeho přípravu a průběh po organizační a materiálně-
technické stránce, 

10. ukládá J. Benešovi, aby provedl tiskové zajištění XXXVII. zasedání Akade-
mického sněmu. 

IV. Zpráva o kontrole průběhu řešení výzkumných záměrů pracovišť AV ČR 
v roce 2009 

Zprávu uvedl P. Ráb. V diskusi bylo doporučeno upravit na str. 7 přílohy II 
předloženého materiálu část týkající se patentů. 

Akademická rada schvaluje s připomínkami výsledky kontroly řešení vý-
zkumných záměrů pracovišť AV ČR v roce 2009. 

V. Výsledky analýzy Thomson-Reuters 

Výsledky nezávislé analýzy uvedla I. Laiblová Kadlecová. V diskusi bylo do-
hodnuto, že členové Akademické rady do 30. září 2010 dají I. Laiblové Kadlecové 
své podněty a připomínky, které budou zohledněny při přípravě druhé části analý-
zy Thomson-Reuters. 

Akademická rada bere na vědomí první část analýzy Thomson-Reuters. 

VI. Změna ve složení Dozorčí rady Grantové agentury Akademie věd ČR 

Materiál uvedl M. Flieger. 

Akademická rada 

1. souhlasí s návrhem předsedy Rady pro výzkum, vývoj a inovace a jmenuje 
prof. Ing. Karla Pospíšila, Ph.D., MBA, zástupcem Rady pro výzkum, vývoj a 
inovace v Dozorčí radě GA AV, 

2. ukládá J. Drahošovi, aby zaslal prof. Ing. Karlu Pospíšilovi, Ph.D., MBA, jme-
novací dekret. 

VII. Program Týdne vědy a techniky 2010 

Materiál uvedli J. Beneš a M. Klimentová. 
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Akademická rada 

1. souhlasí s programem Týdne vědy a techniky 2010, 

2. ukládá J. Benešovi a J. Malému, aby zabezpečili realizaci Týdne vědy a 
techniky 2010.  

VIII. Informace o společném projektu Akademií věd Visegrádské skupiny 
„The Central European Journal of Social Sciences and Humanities 
(CEJSH)“ 

Informaci uvedl J. Beneš. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí předloženou informaci, 

2. doporučuje delegaci AV ČR na schůzce V4: 

a) schválit začlenění CEJSH do platformy YADDA, 

b) poděkovat J. Kornackemu za práci vykonanou při založení CEJSH a ve 
funkci jejího šéfredaktora, 

3. ukládá J. Benešovi, aby předložil Akademické radě zprávu o účasti AV ČR 
v projektu The Central European Journal of Social Sciences and Humanities 
opět na jaře 2012.  

IX. Ekonomické záležitosti AV ČR 

P. Bobák informoval o aktuálně navrhované výši rozpočtu AV ČR na rok 
2011 a jeho střednědobém výhledu na roky 2012 a 2013 s tím, že v návrhu do-
chází k částečné úpravě výše institucionálních prostředků. V této souvislosti byla 
diskutována problematika vzniku interní grantové agentury AV ČR a možnost zvý-
šení podpory excelence kompetitivním způsobem v rámci AV ČR. 

P. Bobák navrhl Akademické radě (m.j. i z důvodu eliminace použití pro-
středků státního rozpočtu pro jinou činnost než hlavní činnost dle zřizovacích listin 
pracovišť) zamezit dvojímu financování pronajímaných nemovitostí (z dotace na 
reprodukci majetku a z nájmů). Návrh spočívá v krácení části dotace na reproduk-
ci majetku (a to části připadající na nemovitosti) v případech, kdy pracoviště tyto 
nemovitosti pronajímá a plynou mu z něj příjmy. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí přednesené informace, 

2. schvaluje pro přípravu rozpočtu na rok 2011 pravidlo, že pracovišti, které 
pronajímá své prostory bude krácena dotace na reprodukci majetku (DRM) 
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o částku odpovídající podílu pronajímané plochy. Pracovišti, které si prostory 
najímá bude posílen rozpočet o částku placeného nájemného. 

X. Návrh úsporných opatření v rozpočtu AV ČR na rok 2010 v důsledku 
vázání výdajů institucionální podpory dle usnesení vlády č. 552/2010 

Návrh uvedl P. Bobák, který upřesnil strukturu úsporných opatření. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí předložený návrh zprávy pro Akademický sněm AV ČR, 

2. souhlasí s předložením materiálu k projednání XXXVII. zasedání Akademic-
kého sněmu AV ČR ve smyslu článku 14, písmena d) Stanov AV ČR, 

3. ukládá P. Bobákovi, aby informoval příslušná pracoviště o těchto změnách 
v rozpočtu.  

XI. Návrh odměn členům dozorčích rad a rad pracovišť za rok 2009 

Návrh odměn uvedl P. Bobák. 

Akademická rada 

1. v souladu s ustanovením § 18 odst. 8) § 19 odst. 7) zákona č. 341/2005 Sb., 
a čl. 28 odst. 1) písm. q) Stanov AV ČR schvaluje odměny členů dozorčích 
rad a rad pracovišť AV ČR podle předloženého návrhu, 

2. ukládá M. Tůmovi, V. Marečkovi, J. Pánkovi a P. Bobákovi, aby informovali 
příslušná pracoviště AV ČR o tomto rozhodnutí Akademické rady AV ČR. 

XII. Závěry 16. zasedání Majetkové komise AV ČR a 10. zasedání Bytové 
komise AV ČR 

Materiál stručně uvedl P. Bobák a zevrubnou informaci k němu přednesl 
R. Vlček. V diskusi byla projednána problematika problémů placení nájemného 
u některých větších bytů s tím, že bylo navrženo variantní řešení. Bylo dohodnuto, 
že by těmto nájemcům měly být, jakmile se uvolní, nabídnuty malé byty s tím, že 
uvolněné větší byty Bytová komise AV ČR poskytne příslušným zájemcům. 

Akademická rada 

1. schvaluje: 

a) úkony navržené Majetkovou komisí AV ČR ve věci nakládání 
s nemovitým majetkem dle zápisu z jejího 16. zasedání konaného dne 
31. srpna 2010, 
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b) přidělení dvou služebních bytů dle zápisu z 10. zasedání Bytové komise 
AV ČR konaného dne 24. srpna 2010, 

2. ukládá P. Bobákovi a R. Vlčkovi, aby zajistili plnění závěrů vyplývajících 
z jednání Majetkové komise AV ČR a Bytové komise AV ČR. 

XIII. Výsledky kontroly hospodaření v Ústavu teorie informace a automatiza-
ce AV ČR, v. v. i., za rok 2009 a opatření k nápravě zjištěných nedostat-
ků 

Materiál uvedl J. Drahoš. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o výsledcích kontro-
ly v Ústavu teorie informace ta automatizace AV ČR, v. v. i., a o opatřeních 
k nápravě zjištěných nedostatků. 

XIV. Výsledky kontroly hospodaření v Ústavu termomechaniky AV ČR, 
v. v. i., za rok 2009 a opatření k nápravě zjištěných nedostatků 

Materiál uvedl J. Drahoš. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o výsledcích kontro-
ly v Ústavu termomechaniky AV ČR, v. v. i., a o opatřeních k nápravě zjištěných 
nedostatků. 

XV. Výsledky kontroly hospodaření v Ústavu analytické chemie AV ČR, 
v. v. i., za rok 2009 a opatření k nápravě zjištěných nedostatků 

Materiál uvedl J. Drahoš. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o výsledcích kontro-
ly v Ústavu analytické chemie AV ČR, v. v. i., a o opatřeních k nápravě zjištěných 
nedostatků. 

XVI. Informace o počítačových sítích v AV ČR v souvislosti s činností Komi-
se pro informační technologie AV ČR 

Informaci uvedl M. Tůma. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou informaci. 

XVII. Aktuální informace o projektu BIOCEV 

Informace uvedli M. Flieger a J. Rajnoch. V diskusi byly projednávány bu-
doucí náklady projektu. 
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Akademická rada bere na vědomí informace o aktuálním stavu projektu 
BIOCEV. 

XVIII. R ů z n é 

Sdělení a podněty z pracovních agend členů Akademické rady 

Akademická rada  

a) souhlasí s návrhem V. Marečka, aby předseda AV ČR převzal záštitu nad 
37. zasedáním Výboru evropských mikrobiologických společností (Federati-
on of European Microbiological Societies – FEMS), které se bude konat od 
23. do 25. září 2010 v Praze; 

b) souhlasí s návrhem M. Tůmy, aby předseda AV ČR převzal záštitu nad 33. 
ročníkem Středoškolské odborné činnosti (SOČ); 

c) bere na vědomí informaci J. Drahoše o zpracování analýzy k problematice 
povinnosti zahrnování všech mezd a platů do nákladů grantových projektů 
Grantové agentury ČR. Bylo dohodnuto tuto analýzu předložit některému 
z podzimních zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace; 

d) bere na vědomí informaci J. Drahoše o zpracování brožury „věda na vaší 
straně“ zaměřené na informování široké veřejnosti; 

e) bere na vědomí informaci J. Zimy o schůzce k přípravě doprovodné akce AV 
ČR 7. září 2010 k problematice biodiverzity u příležitosti konference Forum 
2000, která se bude konat od 10. do 12. října 2010; 

f) bere na vědomí informaci J. Zimy, že připravuje hromadný dopis člena Aka-
demické rady pracovištím AV ČR k problematice účasti posluchačů na Kur-
zech základů vědecké práce a uvádění akreditovaných pracovišť na diplo-
mech doktorandů; 

g) bere na vědomí informaci J. Šafandy, že se 18. října 2010 bude konat semi-
nář pro širokou veřejnost s prezentací výsledků nejúspěšnějších projektů 
programu Podpora projektů cíleného výzkumu a programu Informační spo-
lečnost; 

h) bere na vědomí informaci K. Aima o „letním duelu K. Šperlinka a K. Olivy“, 
který se uskutečnil na ČVUT dne 20. července 2010 za účasti M. Janečka, 
J. Chýly a asi 20 dalších pozvaných; informace o průběhu a závěrech tohoto 
setkání by měly být zveřejněny v časopisu „MM Průmyslové spektrum“; 

i) bere na vědomí informaci K. Aima o jednání s místopředsedkyní Senátu Par-
lamentu ČR A. Gajdůškovou dne 27. července 2010; 

j) bere na vědomí informaci K. Aima o jeho posledním jednání se zástupcem 
Penta Investments Ltd. O. Kupcem o projektu alternativního financování 
aplikovaného výzkumu a vývoje, které proběhlo na Kanceláři AV ČR dne 18. 
srpna 2010; 

k) bere na vědomí informaci K. Aima o tom, že s ing. J. Hakenovou z MŠMT je 
předjednáno, že po jeho odvolání z odborného poradního orgánu programu 
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INFOZ (na základě čl. 6 odst. 5. písm. e) Statutu RVVI) bude navrženo jme-
novat členem uvedeného orgánu P. Rába (který se svou nominací vyslovil 
souhlas);  

l) bere na vědomí informaci K. Aima o vyhlášení výběrového řízení na gene-
rálního ředitele Společného výzkumného střediska Evropské komise (Joint 
Research Centre), viz Úřední věstník EU C 238 A ze 3. září 2010, resp. 
http://ec.europa.eu/dgs/human-resources/working_senior_mgt_en.htm. 

 
 
 
 
 
Zapsal: D. Kozák Schválil: Jiří Drahoš  

předseda AV ČR 

 

 

 

V Praze dne 8. září 2010 

 


